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 OR.BR.0002.42.2022 
 

P R O T O K Ó Ł Nr XLII/22 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 23 czerwca 2022 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 8
35 

– 10
35 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

(t. j. Dz. U. z 2022 r., poz. 559 z późn. zm.) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 

2020 roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem               

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (t. j. Dz. U. z 2021 r., poz. 2095 z późn. zm.) XLII sesję Rady Gminy Poraj 

otworzył i prowadził p. Sylwester Sawicki – Przewodniczący Rady Gminy. Sesja odbyła się 

w trybie zdalnym w dniu 23 czerwca 2022 roku.  

Przewodniczący poinformował, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy art. 20 ust. 

1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz             

i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej (BIP) i na 

stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem zgody na 

rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem danych 

osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójt Gminy Poraj. 

Następnie serdecznie powitał wszystkich biorących udział w sesji radnych, panią Wójt 

Katarzynę Kaźmierczak oraz kierowników poszczególnych referatów i jednostek 

organizacyjnych. W posiedzeniu uczestniczyli: 

 p. Anna Trąbska – Sekretarz Gminy, 

 p. Anna Kukla – Skarbnik Gminy, 

 p. Paweł Jakubczak – Kierownik Ref. GN, 

 p. Małgorzata Pawlik-Karcz – Kierownik GOPS, 

 p. Monika Stańczyk-Mroczko – Radca prawny Urzędu Gminy, 

 p. Magdalena Ryziuk-Wilk – Dyrektor GOK, 

 p. Rafał Kępski – Prezes Poreco, 

 p. Michał Chola – Z-ca Komendanta KPP Myszków, 

 p. Anna Ociepka – Sołtys wsi Dębowiec, 

 p. Dorota Sawicka – Sołtys wsi Jastrząb, 

 p. Edward Mizera – Sołtys wsi Choroń, 

 p. Przemysław Bąk – Sołtys wsi Kuźnica Stara, 

 p. Michał Drzewiecki – Sołtys wsi Żarki Letnisko. 

Przewodniczący zweryfikował listę obecności radnych (zał. nr 1), na podstawie której 

stwierdził prawomocność obrad. Ustawowy skład Rady - 15 radnych. W sesji uczestniczyło - 

15 radnych. Przed rozpoczęciem procedury głosowania nad projektami uchwał liczba 

obecnych radnych wynosiła 14 (sesję opuściła Radna p. Ewa Masłoń). 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XLII sesji – zał. nr 2, został przekazany radnym, jednostkom 

organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj w statutowym 

terminie, tzn. 15 czerwca 2022 r. 
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W związku z brakiem uwag do tego dokumentu Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

zarządził głosowanie nad projektem porządku obrad, który został zatwierdzony jednogłośnie 

– 15 głosów „za” (wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 3 do protokołu). 

  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XL/22 z dnia 27 kwietnia 2022 r.  

4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XLI/22 z dnia 26 maja 2022 r. 

5. Sprawozdanie kwartalne z działalności Wójta Gminy Poraj. 

6. Rozpatrzenie i debata nad Raportem o stanie Gminy Poraj za 2021 rok. 

7. Wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Poraj o udzielenie Wójtowi Gminy 

Poraj wotum zaufania.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj wotum zaufania. 

9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Poraj za 2021 rok. Absolutorium dla 

Wójta Gminy: 

9.1 Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Poraj za 2021 r. 

9.2 Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Poraj. 

9.3 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok. 

9.4 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium           

z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 

Kuźnica Stara. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 

Kuźnica Stara. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 

10 lat na nieruchomość o nr ew. 330/13, obręb Masłońskie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania sołtysom diet i zwrotu 

kosztów podróży służbowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobkach 

prowadzonych przez Gminę Poraj. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Poraj 

na rok szkolny 2022/2023. 

16. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj 

na lata 2022-2036. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2022 rok. 

18. Sprawy różne. 

19.  Zamknięcie sesji. 

 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji nr XL/22 z dnia 27 kwietnia 2022 r. 

 Projekt protokołu z XL sesji Rady Gminy Poraj radni otrzymali drogą elektroniczną           

w dniu 6 maja 2022 r. Nie zgłoszono poprawek do tego dokumentu. W związku z tym 

Przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku którego w/w protokół przyjęto 

„jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 4. 
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4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XLI/21 z dnia 26 maja 2022 r. 
 Projekt w/w dokumentu został przesłany radnym w dniu 1 czerwca 2022 r.  Do niego 

również nie zgłoszono poprawek. Podczas głosowania zatwierdzono go jednogłośnie – 15 

głosów „za”. Protokół głosowania imiennego to zał. nr 5. 

 

5. Sprawozdanie kwartalne z działalności Wójta Gminy Poraj. 
 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy z ostatniego kwartału (zał. nr 6) radni 

otrzymali drogą elektroniczną. Nie zgłoszono żadnych pytań i uwag do jego treści. 

 

6. Rozpatrzenie i debata nad Raportem o stanie Gminy Poraj za 2021 rok. 
 Przewodniczący przypomniał, że Raport o stanie Gminy Poraj (zał. nr 7) został 

przekazany radnym i opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej (BIP) wraz                   

z informacją na temat zasad, na jakich mieszkańcy mogą brać udział w debacie w ustawowym 

terminie. Do udziału w debacie nie wpłynęły żadne zgłoszenia. W/w dokument był  

analizowany zarówno przez Komisje Rewizyjną jak i Komisje wspólną. 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak powiedziała, że forma Raportu o stanie Gminy Poraj 

towarzyszy wszystkim od samego początku i wyraziła nadzieję, że materiał zawarty w tym 

dokumencie będzie źródłem pytań, przemyśleń i sugestii radnych;  

Odtworzenie filmu poświęconego 5-leciu istnienia Centrum Integracji Społecznej (CIS)           

w Poraju 

 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podziękowała autorom zaprezentowanego filmu,               

w którym zostało pokazane, co w ramach działalności CIS zostało zrobione na przestrzeni 

ostatnich 5 lat w obrębie warsztatu budowlanego, co m.in. pozwoliło na oszczędności             

w gminnym budżecie, natomiast osiągnięcia pozostałych dwóch warsztatów: ogrodniczego 

i pocztowego zostało ujęte w kwartalnym sprawozdaniu z działalności wójta; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki otworzył debatę nad Raportem o stanie Gminy 

Poraj; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek: 

 przypomniał, że minął kolejny trudny rok, naznaczony pandemią i choć niektórzy 

mówią, że już się skończyła, to on jednak w to wątpił i wyraził żal z powodu tak wielu 

zgonów, które miały miejsce w naszej gminie w poprzednim roku i przytoczył             

z raportu dane dotyczące liczby urodzeń i zgonów na przestrzeni ostatnich lat, 

 zwrócił uwagę, jak ważna w w/w problemie jest kwestia wspomagania przez 

samorządy par starających się o dziecko metodą in vitro, jednak na przeszkodzie 

wdrożenia takiego programu stoją finanse i aktualne plany rządzących, którzy jeszcze 

bardziej obcinają dochody własne  z podatku PIT,  

 podał, że niestety w 2021 r.  do 461 wzrosła liczba zarejestrowanych bezrobotnych, 

ale jednocześnie wzrosła z 1185 (2019 r.)  do 1265 liczba podmiotów gospodarczych,  

 zaniepokoił go fakt wzrostu liczby wniosków o wydanie pozwolenia na wycięcie 

drzew, w związku z tym jego zdaniem należy jeszcze bardziej pochylić się nad tym 

problemem i prowadzić akcje edukacyjne mające na celu uświadomienie 

mieszkańców, jak ważne są drzewa dla naszej egzystencji - szczególnie w dobie 

kryzysu klimatycznego, 

 spośród dobrych informacji zauważył ciągle spadające zadłużenie gminy, które było 

problemem spędzającym sen z oczu wielu ludzi, jednakże widać, że plan jest 

wykonywany i zadłużenie spadło z 23.128.468,00 zł w roku 2019 do 21.059.851,00 zł 

na koniec roku 2021, podkreślił, że istotne jest to, że jest to wszystko jasne i czytelne 

dla mieszkańców, 
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 poruszył temat oświaty, w związku z tym zacytował OKO. press: “Samorządy 

alarmują, że pieniędzy nie wystarcza nie tylko na pokrycie minimalnych kosztów 

funkcjonowania szkół, ale także na wynagrodzenia i świadczenia pochodne (tzw. 

dodatki). Subwencja oświatowa nie uwzględnia bowiem inflacji czy wzrostu płacy 

minimalnej, a według Związku Miast Polskich w sumie brakuje dziś nawet 4 mld zł. 

Jeszcze kilka lat temu, wydatki na oświatę ponad 3/4 pokrywała subwencja, a 1/4 

dochody własne gmin. Dziś te proporcje się odwróciły. Gdynia w 2021 roku do 

edukacji dopłacała 63 proc. z własnej kieszeni, Opole 44 proc., a Gdańsk 39 proc.”, 

 w związku z powyższym przypomniał, że w Gminie Poraj obecnie poszukiwanych jest 

wielu nauczycieli, którym będzie trzeba zapewnić godne płace, a tymczasem 

subwencja oświatowa spadła w 2021 r. do 11.209,72 zł na ucznia w porównaniu do 

roku 2020 - kiedy to wynosiła 12.154,52 zł na ucznia, co oznacza, że należało po raz 

kolejny wyłożyć na oświatę większą sumę pieniędzy ze środków własnych, dokładnie 

kwota ta wynosiła ponad 21 mln zł przy subwencji niecałych 10 mln zł, 

 stwierdził, że gdyby finansowanie oświaty było takie samo jak kilka lat temu, to być 

może udałoby się zagospodarować ok. 10 milionów złotych np. na budowę tak bardzo 

potrzebnych dróg chociażby w Żarkach Letnisko., 

 nadmienił, że wśród inwestycji wymienionych w raporcie pojawiła się ta, o którą 

zabiegał osobiście jako radny i to praktycznie od początku kadencji, tzn. udało 

się pozyskać 2.470.000,00 zł na projekt remontu mostu na ul. Nadrzecznej w Poraju 

(wartość całego projektu szacowana była na 2.600.000,00 zł), miał jednak wątpliwości 

czy uda się zrealizować ten projekt w tej cenie z uwagi na obecnie szalejącą inflację, 

dlatego też jego zdaniem dofinansowanie z roku 2021 powinno zostać urealnione do 

cen z roku 2022 przez odpowiednie instytucje krajowe, 

 zaakcentował, że przy wspólnym zaangażowaniu i zrozumieniu ze strony wszystkich 

radnych i pani wójt, udało się zrealizować projekt, który także był dla niego osobiście 

bardzo ważny  i priorytetowy, tzn.  udało się w końcu zakupić ciężki wóz bojowy dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Poraju, co z pewnością zwiększy poczucie 

bezpieczeństwa wszystkich mieszkańców, 

 zachęcił mieszkańców do zapoznania się z całością raportu, który jest opublikowany    

i dostępny dla wszystkich, 

 na koniec podziękował wszystkim mieszkańcom za zaangażowanie w sprawy 

związane z wojną na Ukrainie i przyjęciem uchodźców w naszej gminie oraz złożył 

wszystkim życzenia zdrowia i spokoju, a p. Wójt poprosił o naświetlenie perspektywy 

finansowej gminy; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała: 

 perspektywa finansowa nie rysuje się optymistycznie m.in. z uwagi na zmniejszający 

się udział samorządów w podatku PIT, który na chwilę obecną jest wypłacany             

w formie ryczałtu na podstawie danych z zeszłego roku, planowane od lipca obniżenie 

podatku z 18% do 12% wskazuje, że dochody gminy w skali roku zmniejszą się o ok. 

750 tys. zł, co jej zdaniem jest kwotą wysoką w porównaniu z rosnącymi kosztami 

oświaty i gigantycznymi podwyżkami energii, gazu czy materiałów budowlanych,  

 w temacie oświaty podała, że w chwili obecnej po stronie gminy jest konieczność 

ponoszenia 60% kosztów własnych przy 40% subwencji, która absolutnie nie idzie       

w parze z wyzwaniami rzeczywistości, ze wzrostem płac ale przede wszystkim             

z rosnącą liczbą specjalnych potrzeb edukacyjnych dzieci, które w oparciu                    

o obowiązujące przepisy wymuszają tworzenie nowych etatów, wspomniała również    

o wewnętrznych podatkach gminnych, które nazywa wewnętrzną inercją podatkową      

i które praktycznie podnoszone są o stały GUS-woski wskaźnik, absolutnie nie idący 

tym bardziej obecnie w parze z inflacją, dodała, że nie wyobraża sobie podnoszenia 
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podatków inaczej niż właśnie w ten sposób, aczkolwiek w sytuacji bardzo kryzysowej 

może nie być innego wyjścia, a wówczas frustracja społeczeństwa w pierwszej 

kolejności odbije się na gminie a nie na wyższej władzy, 

 odniosła się także do założeń Nowego Ładu, którego realizacja pierwszego rozdania 

może być wskazówką i ostrzeżeniem dla potencjalnych wykonawców, którzy albo      

w ogóle nie będą chcieli startować w przetargach, albo będą się z nich wycofywać, bo 

tańszym będzie dla nich zapłacenie kar umownych niż skredytowanie możliwości 

realizacji danej inwestycji w obecnych bardzo trudnych czasach; 

 Radny p. Leszek Lach stwierdził, że omawiając Raport należy wspomnieć o Spółce 

Poreco, dotowanej przez Gminę, którą w tej chwili czeka burza finansowa                            

i prawdopodobnie okaże się, że Gmina będzie musiała jeszcze dodatkowo ponosić koszty, 

które generują się na koncie spółki, dodał, że wcale nie poprawiła się sytuacja finansowa 

spółki, pomimo, że rokrocznie otrzymuje kwotę 650 tys. zł, jego zdaniem 

dokapitalizowanie powinno polegać na tym, że środki te pozostają w spółce a nie są 

przeznaczane na spłatę kredytów zaciągniętych przez poprzedników i określił całą sprawę 

jako próbę ukrycia czy wręcz zamiecenia pod dywan  i poprosił p. Wójt, która jest 

odpowiedzialna za taką sytuację przed społeczeństwem o przedstawienie planów 

restrukturyzacji Poreco, którego stan finansów jest katastrofalny; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poprosiła przedmówcę o ostrożniejsze dobieranie 

sformułowań przy tego typu oskarżeniach, które nie mają żadnych podstaw                          

i przypomniała, że aktualne problemy Spółki Poreco, które zostały naświetlone na ostatniej 

wspólnej komisji pojawiły się niedawno i poprosiła o udzielenie głosu Prezesowi Spółki     

p. Rafałowi Kępskiemu, aby ponownie przybliżył jej sytuację; 

 p. Rafał Kępski powiedział: 

 temat obligacji i dokapitalizowania spółki przez gminę jest co roku omawiany,              

kwestie finansów spółki są jasne i czytelne od lat, co można sprawdzić na stronach 

Ministerstwa Finansów w publikowanych sprawozdaniach, które pokazują, że udaje 

się osiągać niewielki ale jednak zysk, 

 sytuację trwającą do końca 2021 r. określił jako stabilną, problem pojawił się obecnie, 

co zresztą zostało naświetlone na posiedzeniu komisji rady, 

 przypomniał, że spółka powstała w 2012 r. i jej głównym zadaniem jest dostarczanie 

wody i odprowadzanie ścieków a na przychody spółki wpływ mają pobory z realizacji 

tych założeń, spółka rocznie dostarcza ok. 400 tys. m
3 

wody za określoną cenę, która 

w tym momencie wynosi 3,69 zł i była najniższą ceną wody w powiecie, cena ścieków 

to 6,69 zł a przychody ogółem wynoszą rocznie ok. 3 mln zł, 

 przytoczona cena jest związana z przygotowaniem taryfy, którą do 2018 r. 

akceptowała rada gminy, natomiast później została powołana instytucja Wody Polskie, 

która jest regulatorem cen wody i ścieków poprzez ustalenie tej właśnie taryfy na 

okres 3 lat, obecna taryfa została przygotowana w 2021 r. na podstawie danych z 2020 

r. i ma obowiązywać przez kolejne 3 lata, 

 już w pierwszym roku jej obowiązywania pojawił się ogromny problem związany         

z ogłoszeniem przetargu na cenę prądu, która jak się okazuje wzrosła prawie 4-krotnie 

z 267 zł do 1163 zł za MWh i w skali roku potrzebne jest ok. 600 tys. z na to, aby 

mogła być wydobywana i dostarczana woda dla mieszkańców, oprócz tego zdrożały 

również inne rzeczy typu: paliwo, materiały itd., w związku z tym spółka, a tym 

samym Gmina stanie przed ogromnym problemem, 

 w związku z powyższym, w razie zaistnienia w trakcie obowiązywania danej stawki 

przesłanek typu zwiększenie kosztów działalności spółki jest możliwość 

przygotowania wniosku do Wód Polskich o skrócenie aktualnej taryfy                           

i zaakceptowanie nowej i taki właśnie wniosek jest w trakcie opracowywania; 
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 w przypadku gdy Wody Polskie zaakceptują wniosek o zmianie taryfy wówczas 

sytuacja finansowa spółki powinna być stabilna, dramatycznie natomiast będzie, gdy 

nie będzie zgody na podniesienie stawki; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zapytał, kto poniesie wówczas te koszty; 

 p. Rafał Kępski powiedział, że jedynym udziałowcem w spółce jest gmina, w związku        

z tym i tak ostatecznie zapłacą za to np. w postaci podatków mieszkańcy, dodał, że 

przygotowanie nowej taryfy jest złożonym procesem matematycznym składającym się         

z wielu wzorów, tabel i zależności i najczęściej do tej pory zdarzało się tak, że Wody 

Polskie akceptowały zmiany taryf, ale tylko kilkuprocentowe, natomiast większe niestety 

były odrzucane, 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił o padanie przykładu samorządu, który nie uzyskał 

akceptacji zaproponowanej taryfy; 

 p. Rafał Kępski poinformował, że największe problemy w powiecie miały Koziegłowy, 

pozostałe gminy przygotowują się do przetargów na prąd, dodał, że na chwilę obecną 

trudno jest wyrokować jaka sytuacja będzie pod koniec roku, pewne jest to, że gdyby nie 

podpisał obecnej umowy na prąd, to musiałby zaakceptować cenę rezerwową w wysokości 

1500,00 zł i wcale to nie musiałby być górny pułap cenowy; 

 Radna p. Jolanta Chmura zgodziła się z tym, że koszty galopującej inflacji będzie ponosić 

społeczeństwo, dlatego w takich momentach należy stosować zaciskanie pasa, w związku   

z tym zapytała o aktualną sytuację z ubytkami wody na sieci, gdzie jest ich najwięcej            

i gdzie zostały zlikwidowane oraz chciała wiedzieć, czy są jeszcze takie miejsca w gminie, 

gdzie opłaty są wnoszone w formie ryczałtu; 

 p. Rafał Kępski przypomniał, że temat jest omawiany każdego roku i straty wody z roku na 

rok są coraz mniejsze, przekazał, że w zeszłym roku straty spadły o 5%, w obecnym 

półroczu odnotowano kolejne zmniejszenie, ale nie był w stanie podać dokładnych liczb, 

dlatego też zobowiązał się, że w lipcu przygotuje dokładne zestawienie danych w tym 

zakresie za pierwszą połowę tego roku, dodał, że w miejscach, kiedy woda wypływająca 

jest widoczna akcja jest przeprowadzana od razu, gorzej jest w sytuacjach, gdy jej nie 

widać, wówczas należy to badać specjalistycznym urządzeniem wychwytującym szumy na 

sieci, w kilku miejscach w gminie stosowane są także przepływomierze, które jednak są 

bardzo kosztowne, odnośnie ryczałtowców poinformował, że kilkanaście umów jeszcze 

obowiązuje w tym zakresie, na co pozwalają przepisy, zgodnie z którymi odbiorcy muszą 

sami zdecydować o zmianie sposobu rozliczania się za wodę i nie można ich                      

w jakikolwiek sposób do tego zmusić, w takich przypadkach wiąże się to z tym, że muszą 

oni sami ponieść koszty przerobienia sieci i zakupu zestawu wodomierzeniowego, jedyne 

co można robić to kontrolować za pomocą odpowiednich prawnych narzędzi stan 

mieszkańców w takich lokalach, zaznaczył, że przy nowych przyłączach absolutnie nie jest 

wyrażana zgoda na rozliczanie ryczałtowe; 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że brak licznika poboru wody u ryczałtowców jest 

niedopuszczalne; 

 p. Rafał Kępski jeszcze raz powtórzył, że przepisy dopuszczają taką możliwość, wówczas 

na jednego mieszkańca przypada 4,5 m
3 

wody i oczywiście opłaty za kanalizację, jeżeli jest 

dostępna, podkreślił, że zdarzają się sytuacje, że wysokość tych opłat jest większa niż         

w przeciętnym gospodarstwie rozliczanym za pomocą wodomierza; 

 

Posiedzenie opuściła Radna p. Ewa Masłoń. 

 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zwróciła uwagę na to, że spadła ilość awarii na sieci 

wodociągowej, kanalizacyjnej jak i awarii przepompowni, czyli widać konkretne efekty 

działań, które zapowiadał wcześniej Prezes Poreco, zauważyła, że wśród obecnych udało 



7 

 

się uruchomić mechanizm polegający np. na krytyce, ale konstruktywnej, na wskazywaniu 

ewentualnych błędów przy jednoczesnym przedstawieniu propozycji rozwiązań danej 

sytuacji, dlatego też zapytała Radnego p. Leszka Lacha, czy ma pomysł na uzdrowienie tej 

konkretnej sytuacji, o której mowa i na oszczędności; 

 Radny p. Leszek Lach odpowiedział, że tak i otrzyma propozycje na piśmie w ciągu kilku 

dni; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak była zdziwiona, że  Radny p. Leszek Lach nie podzieli się 

swoimi pomysłami wtedy, kiedy są obecni wszyscy radni; 

 Radny p. Leszek Lach stwierdził, że to nie jest pogotowie i dodał, że p. Wójt jest 

przekonana, że Prezes Poreco doskonale wywiązuje się ze swoich zadań, a tymczasem 

widać, że możliwości prezesa są ograniczone i poprosił o zostawienie już tego tematu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podzieliła się refleksją, że być może jest tak, że 

przedmówca swoją wypowiedzią chciał się usprawiedliwić, że jednak jest przeciwny 

udzieleniu jej wotum zaufania a jego pozytywna opinia na Komisji Rewizyjnej była 

pomyłką; 

 Radny p. Leszek Lach poprosił, aby takie refleksje p. Wójt zachowała dla siebie. 

 

7. Wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Poraj o udzielenie Wójtowi 

Gminy Poraj wotum zaufania.  
 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki odczytał Wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady 

Gminy Poraj o udzielenie Wójtowi Gminy Poraj wotum zaufania ( zał. nr 8). 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj wotum zaufania 

-  projekt uchwały to zał. nr 9 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady przypomniał, że wszystkie projekty uchwał zapisane                  

w porządku sesji zostały pozytywnie zaopiniowane przez radnych na posiedzeniu Komisji 

wspólnej oraz, że uchwałę o udzieleniu wójtowi wotum zaufania rada gminy podejmuje 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, czyli w przypadku Gminy Poraj 

liczba ta wynosi 8.  

 

Uchwała NR 334(XLII)22 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj wotum zaufania 

(zał. nr 10)  została zatwierdzona  – 12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 1 głos 

nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 
 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki stwierdził, że p. Wójt kolejny raz otrzymała wotum 

zaufania; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak serdecznie podziękowała radnym za oddane głosy, 

podziękowała wszystkim pracownikom Urzędu Gminy za wkład wniesiony                        

w przygotowanie Raportu o stanie Gminy Poraj a specjalne podziękowania w tym zakresie 

złożyła pracownicy Centrum Integracji Społecznej p. Magdalenie Duś, która odpowiadała 

za przygotowanie całokształtu tego dokumentu. 

 

9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Poraj za 2021 rok. Absolutorium 

dla Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Poraj 

za rok 2021 – zał. nr 12  oraz Sprawozdanie finansowe – zał. nr 13 były analizowane na 

posiedzeniach Komisji Rady. 
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9.1 Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Poraj za 2021 rok. 

 Skarbnik Gminy p. Anna Kukla odczytała Uchwałę Nr 4200/VI/87/2022 z dnia 4 maja 

2022 r. VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej (RIO) w Katowicach      

w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Poraj sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego – zał. nr 14 do 

protokołu; 

 

9.2  Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Poraj. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poinformował że w/w wniosek stanowiący zał. 

nr 15 do protokołu został przesłany radnym wraz z materiałami sesyjnymi. Przypomniał, 

że Komisja Rewizyjna w dniu 6 czerwca 2022 r. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

wykonanie budżetu Gminy za 2021 rok i zawnioskowała do Rady Gminy o udzielenie 

absolutorium dla Wójta Gminy Poraj. Przedmiotowy wniosek podlegał zaopiniowaniu 

przez RIO, która to Uchwałą nr 4200/VI/114/2022 z dnia 13 czerwca 2022 r. wydała 

pozytywną opinię (zał. nr 16) na wspomniany temat. Opinia ta również została przesłana 

radnym drogą elektroniczną. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania 

budżetu. Nie odnotowano pytań i uwag. 

 

9.3 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021  rok – projekt uchwały to zał. nr 17 do 

protokołu. 

 

Uchwała Nr 335(XLII)22 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok – zał. nr 18 została przyjęta jednogłośnie – 

14 głosów „za”. 

 Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

        

9.4 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium          

z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok – zał. nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że uchwałę w sprawie absolutorium Rada 

Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady.  

 

Uchwała Nr 336(XLII)22 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok – zał. nr 21 została podjęta jednogłośnie -  14 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 22 do protokołu. 

 

W oparci o powyższe głosowanie Przewodniczący stwierdził, że Wójt Gminy Poraj kolejny 

raz otrzymała absolutorium, tym razem jednogłośnie, czego jej serdecznie pogratulował. 

 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak serdecznie podziękowała radnym za oddane głosy oraz 

Referatowi finansowemu za ciężką pracę, która przynosi jak widać efekty. 

  

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej                      

w miejscowości Kuźnica Stara (dotyczy ul. Kormoranów) – projekt uchwały to zał. nr 23 

do protokołu. 

Brak uwag ze strony radnych. 
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Uchwała Nr 337(XLII)22 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 

Kuźnica Stara – zał. nr 24 została podjęta jednogłośnie -  14 głosów „za”.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej                      

w miejscowości Kuźnica Stara (dotyczy ul. Frezjowej) – projekt uchwały to zał. nr 26 do 

protokołu. 

Brak uwag ze strony radnych. 

 

Uchwała Nr 338(XLII)22 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 

Kuźnica Stara – zał. nr 27 została podjęta jednogłośnie -  14 głosów „za”.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 28 do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

na okres 10 lat na nieruchomość o nr ew. 330/13, obręb Masłońskie – projekt 

uchwały to zał. nr 29 do protokołu. 

Nie zgłoszono pytań. 

 

Uchwała Nr 339(XLII)22 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 

okres 10 lat na nieruchomość o nr ew. 330/13, obręb Masłońskie – zał. nr 30 została 

zatwierdzona -  13 głosów „za”, 1 głos nieoddany.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 31 do protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania sołtysom diet          

i zwrotu kosztów podróży służbowej – projekt uchwały to zał. nr 32 do protokołu. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że Radna p. Barbara Caban jako sołtys  

Poraja zostaje wyłączona z głosowania. 

Brak uwag ze strony radnych. 

 

Uchwała Nr 340(XLII)22 w sprawie ustalenia zasad przyznawania sołtysom diet i zwrotu 

kosztów podróży służbowej – zał. nr 33 została zatwierdzona -  12 głosów „za”, 2 głosy 

nieoddane.   

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 34 do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobkach 

prowadzonych przez Gminę Poraj - projekt uchwały to zał. nr 35 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 341(XLII)22 w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobkach 

prowadzonych przez Gminę Poraj (zał. nr 36)  została przyjęta – 13 głosów „za”, 1 głos 

nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 37 do protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa               

w Gminie Poraj na rok szkolny 2022/2023 – projekty uchwał to zał. nr 38 

Brak pytań na w/w temat. 
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Uchwała NR 342(XLII)22  w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Poraj na rok szkolny 2022/2023 (zał. nr 39) została zatwierdzona  – 12 głosów „za”, 1 głos 

„wstrzymujący się”, 1 głos nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 40 do protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Poraj na lata 2033-2036 – projekty uchwały to zał. nr 41 i 42. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 343(XLII)22  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Poraj na lata 2033-2036 (zał. nr 43) została zatwierdzona  – 13 głosów „za”, 1 głos 

nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 44 do protokołu. 

 

17.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2022 rok – 
projekty uchwał to zał. nr 25 i 46 do protokołu. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 344(XLII)22 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2022 rok (zał. nr 47) 

została zatwierdzona  – 13 głosów „za”, 1 głos nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 48 do protokołu. 

 

18. Sprawy różne. 
W punkcie tym głos zabrali: 

 Przewodniczący Rady p. Sylwester Sawicki zaproponował ponowne pochylenie się nad 

wnioskiem Komendy Powiatowej Policji w Myszkowie (zał. nr 49) w sprawie prośby                            

o dofinansowanie przez Gminę Poraj zakupu samochodu służbowego nieoznakowanego, 

powitał Z-cę Komendanta Policji w Myszkowie p. Michała Cholę, który w tym momencie 

dołączył do posiedzenie i poprosił o zabranie głosu p. Wójt; 

 

Posiedzenie opuścił Radny p. Patryk Frendowski. 

 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że z informacji, jakie przekazał jej 

Komendant KPP p. Lemański wynika, że planowany do zakupu samochód nieoznakowany 

nie będzie służył do karania kierowców tylko do działań operacyjnych pionu kryminalnego 

i najprawdopodobniej trafi on na komisariat w Koziegłowach, który obsługuje m.in. Gminę 

Poraj, dodała, że wszystkie  pozostały gminy Powiatu Myszkowskiego wyraziły chęć 

pomocy policji w tej inwestycji; 

 p. Michał Chola potwierdził słowa przedmówczyni, przekazał, że ich jednostka policji na 

27 pojazdów jakie powinni posiadać mają tylko 22, których łączny przebieg na koniec 

maja bieżącego roku wynosił 4 mln 600 tys. km; 

 Radna p. Jolanta Chmura podziękowała przedmówcy za zrealizowanie jej prośby                

o zwiększenie kontroli policyjnych w Żarkach Letnisko i stwierdziła, że jeżeli ma 

przychylić się do prośby Komendanta to chciałaby mieć pewność, że te kontrole, 

szczególnie wieczorne w centrum Żarek Letniska i w okolicach basenu a także kontrole 

prędkości na drodze wojewódzkiej po zakończeniu jej budowy zostaną utrzymane,              

z drugiej strony podkreśliła, że jest to bardzo trudna sytuacja, tym bardziej, że problemów 

finansowych jest wiele, jak choćby wspomniany dziś temat Spółki Poreco, czy brak 

środków na budowę dróg; 
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  p. Michał Chola zobowiązał się do kontynuowania tych kontroli, szczególnie w okresie 

wakacyjnym; 

 Radny p. Marcin Makuch był zdziwiony ponowną dyskusją nad wnioskiem policji, skoro 

na posiedzeniu Komisji wspólnej radni nie wyrazili zgody na przedmiotowe 

dofinansowanie, stwierdził również, że skoro są plany przekazania pojazdu do Koziegłów, 

to jego zdaniem powinien w temacie jego wykorzystania wypowiedzieć się komendant 

tamtejszego komisariatu, dodał, że policja jest dofinansowywana z budżetu państwa, co 

obejmuje również wymianę taboru samochodowego, w związku z tym nie ma potrzeby 

kolejnego dofinansowywania przez gminę takich celów, tym bardziej, że jest wiele             

w gminie potrzeb, na które można byłoby przeznaczyć te 10 tys. zł, zaznaczył również, że 

samochód oznakowany spełnia większe zadanie prewencyjne niż nieoznakowany; 

 p. Michał Chola ponownie zapewnił, że pojazd ten ma służyć wyłącznie służbom 

kryminalnym, które są równie ważne jak prewencyjne; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, dlaczego zaplanowano zakupić samochód typu SUV; 

 p. Michał Chola odpowiedział, że jest duże zapotrzebowanie na samochód z wyższym 

zawieszeniem, tym bardziej, że teren na którym pracują leży na Jurze Krakowsko-

Częstochowskiej, dodał, że jest to globalny zakup centralny prowadzony przez Komendę 

Wojewódzką;  

 Radna p. Jolanta Chmura nie zdziwiła się rodzajem zakupu samochodu i zapytała, czy 

procedura dopuszcza możliwość zmiany rodzaju samochodu na oznakowany’ 

 p. Michał Chola wyjaśnił, że wpływ na taką decyzję miały ich aktualne potrzeby oraz 

względy finansowe, tzn. warunkiem uzyskania rządowego dofinansowania jest posiadanie 

50% wkładu własnego, na co składa się właśnie pomoc samorządów, w związku z tym 

wersja, która została wybrana była jedną z najtańszych i jednocześnie najbardziej na 

obecną chwile potrzebną; 

 Radny p. Krzysztof Klimek wyraził zadowolenie, że pojazd ten ma trafić do Komisariatu 

Policji w Koziegłowach, poparł zakup tego typu samochodu, gdyż jego zdaniem tylko 

SUV poradzi sobie na tak fatalnych drogach jak w Żarkach Letnisko i również liczył na to, 

że patroli będzie wystarczająco dużo, szczególnie w okresie, kiedy do Żarek letniska 

przybywa dużo turystów, życzył sobie także, aby przedmówca, jako mieszkaniec Żarek 

Letniska częściej pojawiał się w tej miejscowości w mundurze, co będzie miał z pewnością 

charakter prewencyjny; 

 Radny p. Marcin Makuch nie zgodził się z informacją, że pojazd nieoznakowany 

zakupiony służbom kryminalnym będzie służył patrolom w Żarkach Letnisko, w dalszym 

ciągu był przeciwny takiemu dofinansowaniu, tym bardziej, że potrzeb w gminie jest dużo, 

o których zresztą była mowa przy omawianiu Raportu o stanie Gminy Poraj, dodał, że jego 

zdanie byłoby inne, gdyby planowano zakupić samochód oznakowany; i jeszcze raz 

przypomniał, że sprawa była już rozstrzygnięta na Komisji wspólnej; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki stwierdził, że pismo było skierowane do całej Rady 

Gminy a komisja pracuje w okrojonym składzie, stąd też decyzja, aby każdy radny mógł 

wypowiedzieć się w tym temacie i zarządził głosowanie nad wnioskiem w sprawie 

dofinansowania przez Gminę Poraj zakupu przedmiotowego pojazdu, który został przyjęty 

9 głosami „za”, 1 głos „przeciw’, 1 głos „wstrzymujący się” przy 2 głosach nieoddanych – 

wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 50 do niniejszego protokołu. 

 Radny p. Marcin Makuch wyraził nadzieję, że przy ewentualnym wzroście cen wody 

również zostanie wprowadzone dofinansowanie dla mieszkańców. 
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 19.  Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

podziękował wszystkim za udział w obradach, życzył wszystkim radosnych i bezpiecznych 

wakacji i o godzinie 10
35

 zamknął XLII sesję Rady Gminy Poraj. 

 

Protokolant 

Inspektor 

 

Agnieszka Dudek      Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

      

      Sylwester SAWICKI 


